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Protokół Nr XXIII/12 

z Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 30 maja 2012 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie 

 

XXIII Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 30 maja 2012 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto  

o godz. 13
00

, a zakończono o godz. 15
50

.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski dokonał otwarcia 

XXIII Sesji. Serdecznie powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych 

gości.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 20 radnych, co wobec 

ustalonego składu stanowi quorum, przy którym może obradować Rada Miejska  

i podejmować prawomocne decyzje i uchwały. Nieobecny był radny Robert Zbysław.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu  

 

Lista obecności kierowników wydziałów, jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu  

 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski wyznaczył 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Iławie – Andrzeja Pankowskiego do liczenia 

głosów podczas XXIII Sesji Rady Miejskiej w Iławie.  

 Następnie Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wniósł  

o wprowadzenie następującej zmiany do porządku obrad: 

− dodanie projektu uchwały w sprawie rodzaju i wysokości opłat z tytułu korzystania  

z cmentarzy komunalnych w Iławie.  

W związku z zaproponowaną zmianą do porządku obrad głos zabrał Radny Jerzy 

Ewertowski i powiedział, że nadszedł czas, by zacząć przestrzegać statutu. Dodał, że wczoraj 

odbierał materiały, wśród których nie było przedmiotowego projektu uchwały.  

Odnośnie powyższej wypowiedzi głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Iławie – Roman Groszkowski,  który powiedział, że radny zapoznał się z materiałami, 

ponieważ ta uchwała była już podejmowana, jednakże wyłączony zostaje z niej tylko cennik.   
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Radny Jerzy Ewertowski powiedział, że trudno jest się odnieść do uchwały, nie 

mając starej uchwały, żeby sobie porównać.  

Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska uzupełniła powyższe 

wypowiedzi i dodała, że na poprzedniej sesji była podejmowana uchwała  - regulamin 

korzystania z cmentarzy komunalnych i opłaty za cmentarze. Dodała, że Wojewoda zarzucił 

nam, że ustalanie cennika nie jest prawem miejscowym, a myśmy podjęli uchwałę, która 

stanowiła prawo miejscowe. W związku z tym, należy podjąć uchwałę dotyczącą tylko  

i wyłącznie cennika, która nie będzie stanowiła prawa miejscowego, ale będzie ustalała opłaty 

korzystania z cmentarzy. Nadmieniła, że jeżeli nie podejmie się dzisiaj niniejszej uchwały to 

przez kolejny miesiąc nie mamy ustalonych cen korzystania z cmentarzy.  

Następnie głos zabrała Radna Anna Zakrzewska, która powiedziała, że 

Rozstrzygnięcie Wojewody było 17 maja, także było wystarczająco dużo czasu, żebyśmy byli 

odpowiednio powiadomieni i żebyśmy mogli przygotować do tej uchwały. Zwróciła uwagę, 

iż Wojewoda podał uzasadnienie dlaczego uchylił tą uchwałę - z powodu rażącego naruszenia 

prawa.  

Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska odniosła się do 

powyższej wypowiedzi radnej i powiedziała, że takie same uchwały podjęte zostały w innych 

miastach i nie zostały one uchylone przez Wojewodę, to wszystko zależy od prawnika.  

Radny Jerzy Ewertowski powiedział, że mimo wszystko przychyla się do głosu Pani 

Radnej Zakrzewskiej, chociażby z powodu uznawania, co jest prawem miejscowym, a  co nie 

jest. Wyraził zainteresowanie treścią uzasadnienia rozstrzygnięcia nadzorczego.  

Jako kolejny w przedmiotowej sprawie głos zabrał Radny Eugeniusz Dembek.  

i zawnioskował o niepodejmowanie uchwały.  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że 

nie jest potrzebny wniosek, wystarczy jak radny będzie głosował „przeciw”.  

Radny Ryszard Kabat powiedział, że wszystkim nam chodzi o dochody i o budżet 

tego miasta, w związku z czym myśmy to przyjęli dwa miesiące temu, a teraz tylko 

wyłączamy cennik, który był już przyjęty.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski  zaproponował 

przeprowadzenie głosowania.  

 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o dodanie do porządku obrad XXIII Sesji projektu 

uchwały w sprawie rodzaju i wysokości opłat z tytułu korzystania z cmentarzy komunalnych  

w Iławie został przyjęty pozytywnie przy 14 głosach „za”, 5 głosach „przeciw” oraz przy  

1 głosie „wstrzymującym się”.  
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 Przedstawiony przez Przewodniczącego Rady Miejskiej porządek XXIII Sesji Rady 

Miejskiej, z uwzględnieniem powyższej zmiany został przyjęty „jednogłośnie” w następującym 

brzmieniu:  

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu  z XXI Sesji  

4. Informacja o działalności Młodzieżowej Rady Miasta  

5. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok oraz sprawozdania finansowego 

za 2011 

a) przedstawienie przez Burmistrza Miasta Iławy sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2011 rok wraz z informacją  

o stanie mienia komunalnego 

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 rok 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2011 

rok wraz z wnioskiem  o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta 

Iławy 

e) dyskusja nad przedłożonymi sprawozdaniami 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 

rok 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Iławy  absolutorium  

za 2011 rok 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2012-2029   

b) zmian w budżecie miasta na 2012 rok 

c) udzielenia pomocy Finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak” 

d) przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do realizacji w 2012 r. projektu 

systemowego pn. „Masz Okazję – Pomóż Sobie” w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 

e) użyczenia nieruchomości przy ul. Dąbrowskiego  

f) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Wyczółkowskiego 

g) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Kolejowej 

h) zbycia prawa własności nieruchomości położnych przy ul. Szeptyckiego 
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i) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Kościuszki 

j) zbycia prawa własności nieruchomości położnych przy ul. Narutowicza 

k) nabycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Zielonej  

l) rodzaju i wysokości opłat z tytułu korzystania z cmentarzy komunalnych  

w Iławie 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

10. Interpelacje i zapytania radnych 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

12. Wnioski mieszkańców Iławy 

13. Komunikaty i oświadczenia 

14. Zamknięcie obrad XXIII Sesji 

 

Ad.1 Otwarcie i stwierdzenie quorum 

 Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski o godzinie 13
00

 otworzył 

XXIII Sesję Rady Miejskiej w Iławie i przewodniczył jej obradom. Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 20 radnych, co stanowi quorum dla 

podejmowania prawomocnych decyzji i wniosków. 

 

Ad.2. Ustalenie porządku posiedzenia  

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski po przedstawieniu zmiany do 

porządku obrad, przegłosowaniu jej oraz przyjęciu porządku w powyższym brzmieniu  

- przystąpił do jego realizacji. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad  XXI Sesji Rady Miejskiej 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski poinformował iż nie 

zgłoszono pisemnych uwag do protokołu, w związku z czym nie poddano pod głosowanie 

treści protokołu - protokół z XXI Sesji Rady Miejskiej uznano za przyjęty, bez uwag.   

 

Niżej zaprezentowana karta opinii z poszczególnych posiedzeń komisji w miesiącu 

maju, jest informacją dotyczącą zaopiniowania każdego materiału sesyjnego oraz 

projektu uchwały, w związku z czym informacja ta nie będzie powielona w dalszej części 

protokołu.  
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INFORMACJE Komisja Problematyki 

Społecznej 

24.05.2012 

Komisja Oświaty, Kultury 

Sportu i Turystyki  

25.05.2012 

Komisja Rozwoju 

Gospodarczego, Budżetu  

i Finansów 

28.05.2012 

1. Sprawozdanie z wykonania 

budżetu miasta za 2011 rok  

 

Pozytywnie zaopiniowane 

przy 1 głosie „przeciw” oraz  

1 głosie „wstrzymującym 

się” 

 

Pozytywnie 

zaopiniowane 

Pozytywnie 

zaopiniowane przy  

1 głosie 

„wstrzymującym się” 

2. Absolutorium dla Burmistrza 

Miasta  

 

Pozytywnie zaopiniowane 

przy 1 głosie „przeciw” oraz  

1 głosie „wstrzymującym 

się” 

Pozytywnie 

zaopiniowane przy 1 

głosie „wstrzymującym 

się” 

Nie poddano pod 

głosowanie  

3. Informacja o działalności 

Młodzieżowej Rady Miasta  

 

 

Pozytywnie zaopiniowane 

Pozytywnie 

zaopiniowane przy 1 

głosie „wstrzymującym 

się” 

 

Pozytywnie 

zaopiniowane 

 
PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE    

a) zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej miasta 

na lata 2012-2029   

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek (przy 1 głosie 

wstrzymującym się) 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

b) zmian w budżecie miasta na 

2012 rok   

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

c) udzielenia pomocy 

Finansowej Związkowi Gmin 

„Jeziorak” 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

d) przystąpienia Gminy 

Miejskiej Iława do realizacji 

w 2012 r. projektu 

systemowego pn. „Masz 

Okazję – Pomóż Sobie”  

w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 

 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

 

 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

 

 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

e) użyczenia nieruchomości przy  

ul. Dąbrowskiego  

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

f) zbycia prawa własności 

nieruchomości położonej przy  

ul. Wyczółkowskiego 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

g) zbycia prawa własności 

nieruchomości położonej przy  

ul. Kolejowej 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

h) zbycia prawa własności 

nieruchomości położnych 

przy ul. Szeptyckiego 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

i) zbycia prawa własności 

nieruchomości położonych 

przy ul. Kościuszki 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

j) zbycia prawa własności 

nieruchomości położnych 

przy ul. Narutowicza 

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

k) nabycia prawa własności 

nieruchomości położonej przy  

ul. Zielonej  

 

Przyjęcie projektu uchwały 

bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 

Przyjęcie projektu 

uchwały bez poprawek 
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Szczegółowa karta opinii głosowań poszczególnych materiałów oraz projektów uchwał  

z posiedzeń stałych komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Ad. 4.  Informacja o działalności Młodzieżowej Rady Miasta  

 Powyższy temat został szczegółowo przedstawiony na wszystkich posiedzeniach 

komisji.   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poinformował, iż 

wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały zaprezentowaną informację.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik zabrał głos w przedmiotowej 

sprawie i powiedział, że Młodzieżowa Rada Miasta (MRM) funkcjonuje od około roku czasu, 

opiekuje się nią Dyrektor Iławskiego Centrum Kultury – Tomasz Woźniak. Poinformował, że 

te dotychczasowe funkcjonowanie opierało się przede wszystkim na nauce, w związku  

z czym prowadzone były zajęcia, warsztaty, szkolenia, spotkania w Centrum Organizacji 

Pozarządowych w siedzibie Ośrodka Psychoedukacji, Profilaktyki Uzależnień i Pomocy 

Rodzinie, z pracownikami Urzędu Miasta m.in. z Panem Romanem Radtke, z Panią Sekretarz 

Miasta, z trenerem Ogólnopolskiej Federacji Młodzieży.  

Szczegółowa informacja dotycząca działalności Młodzieżowej Rady Miasta została 

przedstawiona w wersji pisemnej i dostarczona wszystkim radnym. Informacja ta stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu.  

 

W sprawie niniejszej informacji głos zabrali:  

 

Radny Eugeniusz Dembek zabrał głos w przedmiotowej sprawie i powiedział, że  

„mówimy o kimś, o czymś, a tego kogoś nie ma tutaj”. Zapytał, dlaczego nie ma 

przedstawiciela MRM? Zwrócił się również z pytaniem, czy do MRM wysyłane są 

zaproszenia na sesje? 

Następnie głos zabrał Radny Lech Żendarski i zaproponował rozważenie możliwości 

wyznaczenia jednego z Wiceprzewodniczących Rady jako opiekuna typowo merytorycznego 

dla MRM, z ramienia Rady.   

Jako kolejny głos zabrał Radny Włodzimierz Harmaciński, który zwrócił uwagę, że 

jak wynika z obserwacji i informacji zaprezentowanych podczas posiedzenia komisji, 

członkowie MRM są zagubieni, nie mają wzorców, MRM jest niekompletna. Zaproponował 

większą przychylność przełożonych, dyrekcji szkół, czy też nauczycieli. Na zakończenie 

swojej wypowiedzi powiedział, że młodzież należącą do MRM należy otoczyć większą 

opieką, by kreowała pewne kierunki wyznaczone przez młodzież, stanowiła zaplecze do 

przyszłego działania samorządowego.  
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Radny Jerzy Sochacki powiedział, że uzasadnione jest to, że akurat dziś na 

posiedzeniu nie ma przedstawiciela MRM, ponieważ zbliża się koniec roku szkolnego i ich 

podstawowym obowiązkiem jest przyzwoite zakończenie roku szkolnego i zadbanie  

o porządne świadectwo.   

Radny Roman Przybyła stwierdził, że MRM funkcjonuje jedynie na papierze, nic nie 

robi, nigdzie jej nie widać – ani w prasie, ani w radio, ani w internecie. Zasugerował zmianę 

statutu MRM.    

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski przychylił się do 

powyższej wypowiedzi Radnego Przybyły odnośnie zmiany statutu MRM. W sprawie 

przyznania opiekuna dla MRM, powiedział, że należałoby się nad tym zastanowić, ponieważ 

nie należy dopuścić do tego, by było więcej opiekunów aniżeli samych działaczy.  

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że na posiedzeniu komisji było dwóch 

przedstawicieli MRM i odniosła wrażenie, że oni nie są zainteresowani działaniem MRM, oni 

nie widzą siebie w tej radzie.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że członkowie MRM chcieli coś zrobić, 

zaistnieć, podziałać, ale nie „wypaliło”. Powiedziała, że członkowie MRM czekają na 

propozycje ze strony Rady Miejskiej. Dodała, że oni nie wiedzą, co chcą. Zwróciła uwagę, że 

bardzo ciężko pracuje się ze współczesną młodzieżą.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski zaproponował by 

sprawą MRM zajęła się Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki.  

Radny Eugeniusz Chomik powiedział, że trudno oceniać i wyrokować na młodzieży 

szkolnej. Dodał, że ta rada nie funkcjonowała lata,  na siłę opracowano statut, dano w opiekę 

pod centrum kultury.  Powiedział, że trzeba im pomóc, nie wolno likwidować tego, co 

zaczęto, niech to będzie mała grupa ale działajmy. Uważał ze dobrze byłoby, żeby 

Wiceprzewodniczący Rady był opiekunem, który korygowałby pewne działania.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski powiedział, że 

komisja oświaty wypracuje wnioski dotyczące Młodzieżowej Rady Miasta.  

Radny Eugeniusz Dembek zapytał, dlaczego komisja oświaty ma objąć kuratelą 

MRM? Nadmienił, że w Komisji Problematyki Społecznej „jest zapis o współpracy  

między ugrupowaniami itd.”. Zwrócił uwagę, że MRM ma w mieście coś znaczyć, nie tylko  

w samorządach szkolnych – ma duże znaczenie w środowisku młodzieżowym w całym 

mieście, w związku z czym należy do tego podejść poważnie. Zaproponował zmianę statutu 

MRM.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski odpowiedział 

radnemu, że nie zmienia to istoty propozycji, że można uczestniczyć w obradach komisji 

oświaty.    

Informacja o działalności Młodzieżowej Rady Miasta 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

Poddana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej pod głosowanie jawne propozycja 

pozytywnego zaopiniowania informacji o działalności Młodzieżowej Rady Miasta została 

przyjęta pozytywnie „jednogłośnie”. 

 

Ad. 5.  Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2011 rok oraz sprawozdania finansowego 

za 2011  

a) przedstawienie przez Burmistrza Miasta Iławy sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2011 rok wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, iż 

radni otrzymali wcześniej sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu 

miasta za 2011 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, w związku z czym 

poprosił  

o zabranie głosu Burmistrza Miasta Iławy w przedmiotowej sprawie.  

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik poinformował, iż Skarbnik Miasta 

Iławy szczegółowo omawiała wszelkie sprawozdania, informację o stanie mienia 

komunalnego na poszczególnych posiedzeniach komisji. Ponadto przekazał najważniejsze 

informacje dotyczące sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu miasta 

za 2011 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego.  

 Poinformował, iż dochody ogółem osiągnęły wysokość w granicach 110 mln zł, 

natomiast wydatki ponad 102,4 mln zł. Przekazał informację, iż dochody własne stanowią 

największy udział w ogólnych dochodach i stanowią 57,25 %, na drugim miejscu znajdują się 

dotacje - 26,13%, natomiast na trzecim subwencje, które kształtowały się na poziomie 16,6 % 

ogólnej puli dochodów.  

 Wyjaśnił, iż na ogólną sumę wydatków składają się wydatki bieżące i majątkowe,  

z których to wydatki bieżące stanowią 74,36 % wydatków ogółem, zaś majątkowe 25,64 %. 

Dodał, iż do budżetu wpłynęły ok. 2 mln zł dochodów mniej niż planowano co spowodowane 

jest przede wszystkim nieosiągnięciem zaplanowanego dochodu gminy, w tym ze sprzedaży 

majątku gminy (co jest uzależnione od braku zainteresowania poszczególnymi gruntami). 
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Nadmienił, że nieosiągnięto również dochodów związanych m.in. z funkcjonowaniem basenu, 

czy też w związku z zadaniem „Budowa Portu Śródlądowego w Iławie”.  

 W sprawie wydatków budżetowych powiedział, że zostały one zrealizowane w ponad 

93%. Dodał, że na takie ukształtowanie się wydatków przede wszystkim wpływ miały m.in. 

wydatki na wynagrodzenia i pochodne od nich składki, wydatki majątkowe itd. Zwrócił 

uwagę na zaplanowane wydatki związane z realizacją portu śródlądowego, którego budowa 

pomimo dwóch przetargów nie została zrealizowana. Następnie omówił wykonanie budżetu 

miasta w latach 2008 – 2011 w przeliczeniu na 1 mieszkańca.   

 Dodał, że 2010 rok był wyjątkowy pod kątem otrzymywania dotacji, natomiast 

dochody własne były odpowiednio niższe i osiągnęły wysokość w graniach 43 %. 

Poinformował, że  osiągnięto kwotę długu publicznego w wysokości ok. 50 mln zł, która 

liczona jest w stosunku do osiągniętych dochodów i stanowi ok. 46,6 %. Zwrócił również 

uwagę na wysokość kredytów i spłat odsetek oraz na nieprzekroczenie 15%-owego 

maksymalnego wskaźnika mówiącego o łącznej kwocie przypadającej w roku budżetowym 

do spłaty rat kredytów, kwocie odsetek od kredytów spłaconych itp.  

 Przekazał również informacje dotyczące osiągnięcia nadwyżki operacyjnej, która daje 

możliwość finansowania pewnych wydatków majątkowych, w tym także wydatków 

inwestycyjnych, które decydują o rozwoju miasta.  

 Podsumował wykonanie wydatków i dochodów w 2011 roku i powiedział, że w wyniku 

realizacji wydatków bieżących osiągnięto nadwyżkę operacyjną w wysokości ponad 4 mln zł, 

w wyniku realizacji wydatków majątkowych również osiągnięto nadwyżkę operacyjną  

w wysokości ponad 3,4 mln zł - co ogółem daje nadwyżkę budżetową w wysokości ponad 7,5 

mln zł.   

 Następnie omówiono ulgi i zwolnienia udzielone w podatkach i opłatach lokalnych, 

które w 2011 roku wyniosły ponad 2,8 mln zł. Burmistrz Miasta Iławy przekazał informację, 

iż największy udział w zastosowanych ulgach miały ulgi uchwalone przez Radę Miejską,  

w tym obniżkę stawek i całkowite zwolnienie z podatków i opłat, które stanowią 85,14 % 

ogółu udzielonych ulg, natomiast 14,86 % stanowiły ulgi wynikające z indywidualnych 

decyzji Burmistrza Miasta. Wyjaśniono, iż podczas podejmowania indywidualnych decyzji  

w sprawie umarzania podatków i opłat lokalnych, Burmistrz Miasta kierował się takimi 

kryteriami jak np.: 

• trudna sytuacja finansowa – umorzenie w kwocie ok. 180 tys. zł; 

• pomoc dla przedsiębiorców w związku z nową inwestycją – umorzenie w kwocie ok. 

167 tys. zł. 
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 Na podsumowanie danych dotyczących umorzeń, przekazano informację, iż łączna 

kwota udzielonych umorzeń wyniosła ponad 385 tys. zł. Powyższe dane zostały również 

porównane w stosunku do 2010 roku.  

 Następnie omówiono źródła finansowania wydatków majątkowych w 2011 roku. 

Przekazano następujące informacje dotyczące rzeczywistych wydatków poniesionych na 

poszczególne zadania m.in.: 

• zagospodarowanie brzegów rzeki Iławki i jeziora Jeziorak  - kwota ok. 5,7 mln zł, na 

którego realizację pozyskano środki zewnętrzne w wysokości ponad 4,7 mln zł; 

•  budowa Centrum Turystyczno – Rekreacyjnego – rzeczywiste wydatki w wysokości 

ok. 3,4 mln zł, w tym pozyskano środki zewnętrzne w wysokości ponad 2,4 mln zł; 

•  zagospodarowanie działek celem aktywizacji gospodarczej (ul. Ziemowita,  

ul. Piastowska) - rzeczywiste wydatki w wysokości ok. 2,2 mln zł.  

• budowa bazy wioślarskiej przy Ekoprzystani -  środki własne w wysokości 1,8 mln.  

Na zakończenie swojej wypowiedzi dotyczącej źródeł finansowania wydatków majątkowych 

przekazał informację, iż na realizację poszczególnych inwestycji poniesiono rzeczywiste 

wydatki w łącznej kwocie 26 mln 268 tys. 728 zł, z czego na powyższe cele przeznaczono 

ponad 13 mln zł środków własnych, natomiast środki pozyskane z UE stanowiły ponad 10 

mln zł.  

 Następnie poinformował, iż po stronie dochodów budżetowych realizowano wspólne 

zadania na drodze umów i porozumień z innymi jednostkami samorządu terytorialnego. 

Zawiadomił, iż największe wspólne zadania realizowano z Powiatem Iławskim  m.in. zadania 

inwestycyjne polegające na modernizacji dróg  powiatowych: budowa ronda na ul. 1-go Maja 

– ul. Wiejska, przebudowa ul. Dąbrowskiego.  

 Dodał, że najwięcej środków przeznaczono na oświatę i wychowanie, następnie na 

pomoc społeczną, turystykę, transport i łączność, kulturę fizyczną i sport itp.  

 Następnie przekazano najistotniejsze dane dotyczące stanu mienia komunalnego na 

terenie miasta Iławy. Poinformował, iż wartość mienia na dzień 31.12.2012 r. wynosi ponad 

248 mln zł, z czego aktywa trwałe stanowią ponad 93 % ogółu, zaś aktywa obrotowe ponad 

6,6 %. Wartość majątku w stosunku do jego stanu z 2010 roku uległa zwiększeniu o 14 mln 

zł. Na zakończenie swojej  wypowiedzi wymienił i omówił najistotniejsze składniki 

dochodów wynikających z gospodarowania mieniem komunalnym, do których należy m.in. 

zbycie praw majątkowych, dochody uzyskane z najmu, dzierżaw, a także dochody ze 

sprzedaży mienia komunalnego. Podsumowano, iż łączna kwota dochodu osiągnięta z tytułu 

gospodarowania mieniem komunalnym stanowi kwotę ponad 23 mln zł.  
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 Szczegółowe informacje związane z realizacją przedmiotowego punktu porządku obrad 

(sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu, informacja o stanie mienia 

komunalnego) zawarte zostały w załącznikach do protokołu z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

odbytego w dniu 09 maja 2012 roku.  

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił 

przewodniczących poszczególnych komisji o zaprezentowanie opinii w sprawie 

przedłożonych sprawozdań: 

- Przewodniczący Komisji Problematyki Społecznej – Włodzimierz Harmaciński 

poinformował, iż członkowie przedmiotowej komisji przedłożone sprawozdania zaopiniowali 

pozytywnie przy 1 głosie „przeciw” oraz 1 głosie „wstrzymującym się”; 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – Eugeniusz Chomik 

poinformował, iż członkowie przedmiotowej komisji przedłożone sprawozdania zaopiniowali 

pozytywnie „jednogłośnie”; 

- Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Kabat poinformował, iż członkowie przedmiotowej komisji przedłożone sprawozdania 

zaopiniowali pozytywnie przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

b) odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2011 rok 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski udzielił głosu 

Burmistrzowi Miasta Iławy, który do odczytania przedmiotowej uchwały wyznaczył 

Skarbnika Miasta Iławy – Janinę Okołowską.  

 Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska odczytała uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z dnia 16.04.2012 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

za 2011. Treść przedmiotowej uchwały stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Uwierzytelniona kopia Uchwały Nr RIO.VIII-0120-261/12 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie  z dnia 16 kwietnia 2012 r. w sprawie wydania opinii  

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta 

Iławy za 2011 rok  stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu 

 

c) odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 

2011 rok wraz z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Iławy 
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 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił o zabranie 

głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – Jerzego Sochackiego, który następnie 

odczytał opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu za 2011 rok wraz  

z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy. Treść odczytanej opinii 

oraz wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

Uwierzytelniona kopia opinii Komisji Rewizyjnej z dnia 09.05.2012r.  w sprawie wykonania 

budżetu miasta Iławy za 2011 rok stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

Uwierzytelniona kopia wniosku Komisji Rewizyjnej z dnia 09.05.2012r.  w sprawie  

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Iławy z tytułu wykonania budżetu miasta za 

2011 rok  stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu  

 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym 

wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Miasta Iławy 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił o zabranie 

głosu Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej – Jerzego Sochackiego, który następnie 

odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Iławy. Treść odczytanej opinii 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Uwierzytelniona kopia Uchwały Nr RIO.VIII-0120-354/12 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia  24 maja 2012 roku  w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu 

 

e) dyskusja nad przedłożonymi sprawozdaniami 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski otworzył dyskusję 

nad przedłożonymi sprawozdaniami. Dodał, że niniejsze sprawozdania były szeroko 

omawiane na poszczególnych posiedzeniach komisji stałych, a także podczas posiedzenia 

członków Komisji Rewizyjnej.  

 Jako pierwszy głos zabrał Radny Roman Przybyła, który wyraził swoje 

niezadowolenie z przedłożonych sprawozdań. Powiedział, że od momentu przejęcia władzy 

przez Pana Burmistrza minęło 5,5 roku i zauważył, że przez ten czas Burmistrz podwoił dług 
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publiczny naszego miasta, który przejęto od poprzedniej władzy. Dodał, że na koniec 2011 

dług ten wynosił 51 mln 151 tys. zł i zwrócił uwagę, iż będzie on jeszcze większy, ponieważ 

w budżecie miasta jego prognozowana wysokość ma wynosić ok. 53 mln zł. Następnie 

zwrócił uwagę na niepokojącą, masową wyprzedaż mienia komunalnego miasta. 

Zasugerował, że wyprzedaje się wszystko co się da – w tym roku zaplanowano sprzedaż 

mienia za ok. 4 mln zł. Zwrócił się z pytaniem co będzie się sprzedawać za 5,10,20 lat? 

Podkreślił, że chwalimy się nadwyżką za poprzedni rok, która wynika tylko ze sprzedaży 

Energetyki Cieplnej za 14,5 mln zł.  

 W nawiązaniu do powyższej wypowiedzi radnego, głos zabrał Burmistrz Miasta 

Iławy – Włodzimierz Ptasznik, który zwrócił uwagę radnemu, iż wprowadza w błąd opinię 

publiczną dotyczącą podwojenia długu publicznego. Burmistrz Miasta Iławy wyjaśnił, iż 

dług, który przejął podczas objęcia stanowiska Burmistrza wynosił 36 mln zł, a zatem jego 

podwojenie powinno wynosić 72 mln zł, a jest tylko 51 mln zł. Odnośnie masowej sprzedaży 

mienia należącego do miasta, Burmistrz Miasta Iławy powiedział, że sprzedaje się za mało, 

nie osiąga się planowanych wyników. Przekazał informację, że potrzeba pieniędzy ze 

sprzedaży mienia. Zwrócił uwagę na możliwości pozyskiwania środków unijnych, których 

wysokość będzie coraz mniejsza. Podkreślił, że jeśli ktoś nie wykorzysta teraz możliwości 

pozyskania środków z UE – nie będzie miał nic. Powiedział: „Wolę, żeby Państwo narzekali, 

że ten dług jest wysoki, że on wynosi ponad 50 mln zł, niż gdybym miał usłyszeć  

za chwilę, że Burmistrz siedzi  i nie pozyskuje pieniędzy ze środków unijnych i nic w tym 

zakresie nie robi”. Odnośnie nadwyżki Burmistrz Miasta Iławy zapytał, w jaki sposób 

funkcjonować, jak pozyskać środki z UE, nie mając środków własnych. Podsumował, iż jest 

bardzo zadowolony z osiągnięcia nadwyżki. Dodał, że jesteśmy jednym z nielicznych miast, 

które osiągnęły nadwyżkę budżetową. W sprawie sprzedaży Energetyki Cieplnej powiedział, 

że nie sprzedając udziałów – moglibyśmy nawet stracić płynność finansową. Dodał, że 

zgodnie z zapisami pakietu inwestycyjnego, wkrótce powstanie elektrociepłownia, która 

będzie zaopatrywała miasto w większą moc, na którą jest coraz większe zapotrzebowanie.  

Radny Roman Przybyła powiedział, że w najbliższym czasie ukaże się w prasie, kto 

wprowadza w błąd. Podkreślił, iż nie zgadza się z wysokością długu, bowiem w chwili 

objęcia stanowiska Burmistrza, był on o wiele mniejszy. Zasugerował odwiedzenie takich ulic 

jak m.in. ul. Działdowska, Kwidzyńska, Brodnicka, na których zdaniem radnego stan 

chodników jest niezadawalający.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił  

o skoncentrowanie się nad wykonaniem budżetu miasta za 2011 rok.  
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Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik w odniesieniu do powyższej 

wypowiedzi radnego Romana Przybyły, zaproponował rademu zwiedzanie obwodnicy,  

ul. Królowej Jadwigi, ul. Dąbrowskiego,  w celu obejrzenia tego, co zostało zrobione. Dodał, 

że nie da się zrobić wszystkiego.  

Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska – odniosła się do powyższych 

wypowiedzi dotyczących przede wszystkim Energetyki Cieplnej i wyjaśniła, że sprzedaż 

udziałów pozwoliła na pokrycie wkładu własnego podczas realizacji zadań inwestycyjnych  

i zadań majątkowych. Ponadto zwróciła uwagę, iż co roku są inne warunki realizacji 

budżetów, są inne możliwości pozyskania środków zewnętrznych i porównywanie wysokości 

długu publicznego jest mylące.  

Następnie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Edward 

Bojko, który również odniósł się do wypowiedzi radnego Romana Przybyły i powiedział, że 

trzeba brać kredyty, są one pod kontrolą, nie przekroczyliśmy bariery – inaczej byśmy nic nie 

zrobili. Powiedział, że dumni jesteśmy ze ścieżek rowerowych, zagospodarowania brzegów 

Iławki. Na zakończenie swojej wypowiedzi zasugerował energiczniejsze realizowanie 

postulatów mieszkańców – za przykład podał ubytki na ul. Narutowicza. 

Jako kolejny głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Andrzej 

Pankowski, który zwrócił uwagę, iż absolutorium nie jest oceną pracy Burmistrza Miasta, ale 

kontrolą wykonania zapisów w budżecie miasta, analizą dokumentu. Podsumował, iż  

w sprawozdaniach zawarto wszelkie informacje wymagane ustawą, spełniono wszystkie 

warunki, zachowano terminy, uzyskano pozytywne opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej 

oraz Komisji Rewizyjnej. Na zakończenie swojej wypowiedzi powiedział, że niepokojące jest 

jedynie finansowanie wydatków bieżących, co związane jest z koniecznością utrzymania 

nowych budynków, terenów itp. Dodał, że deficyt nie jest nagannym wymysłem, ale ważnym 

instrumentem wykorzystywanym przy zarządzaniu budżetem i należy się nim umiejętnie 

posługiwać.   

Treść podejmowanych uchwał została prezentowana podczas obrad za pomocą 

prezentacji multimedialnej. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 

rok 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.   
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Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2011 rok  

stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu 

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych - przy 17 głosach ,,za”, 1 głosie „przeciw” oraz 2 

głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2011 rok.  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Miasta Iławy  

za 2011 rok 

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 
 

W sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.   

 

Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium  Burmistrzowi Miasta Iławy za 2011 rok  

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił 

przewodniczących poszczególnych komisji o zaprezentowanie opinii w sprawie 

przedmiotowego projektu uchwały: 

- Przewodniczący Komisji Problematyki Społecznej – Włodzimierz Harmaciński 

poinformował, iż członkowie przedmiotowej komisji przedłożony projekt uchwały 

zaopiniowali pozytywnie przy 1 głosie „przeciw” oraz 1 głosie „wstrzymującym się”; 

- Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki – Eugeniusz Chomik 

poinformował, iż członkowie przedmiotowej komisji przedłożony projekt uchwały 

zaopiniowali pozytywnie przy 1 głosie „wstrzymującym się”; 

 - Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Kabat poinformował, iż członkowie przedmiotowej komisji nie opiniowali niniejszego 

projektu uchwały.  

 

Rada Miejska w obecności 20 radnych - przy 17 głosach ,,za”, 2 głosach „przeciw” oraz 1 

głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta 

Iławy  absolutorium  za 2011 rok.  

 

Treść podejmowanych uchwał prezentowana podczas obrad za pomocą prezentacji 

multimedialnej. 
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PRZEWODNICZĄCY OBRAD ZARZĄDZIŁ 15-MINUTOWĄ PRZERWĘ  

W OBRADACH 

 

Ad. 8.   Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2012-2029  

 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2012-2029  szczegółowo 

zaprezentowała Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska podczas posiedzeń komisji  

stałych w miesiącu maju. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do 

przedstawionego projektu. 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.   

 

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata  

2012-2029 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu 

 

Rada Miejska przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie zmian  

w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2012-2029. 

 

b) zmian w budżecie miasta na 2012 rok  

 

Zmiany w budżecie miasta na 2012 rok zaprezentowała Skarbnik Miasta Iławy – 

Janina Okołowska podczas posiedzeń komisji stałych w miesiącu maju. Komisje nie wniosły 

o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego projektu.  

Skarbnik Miasta Iławy – Janina Okołowska dodała, że w stosunku do 

zaprezentowanego projektu uchwały nastąpiła jedna zmiana polegająca na tym, iż w dziale 

ochrona środowiska wprowadza się § 417 w wynagrodzeniach bezosobowych w celu 

możliwości zrealizowania wynagrodzeń  - umowy o dzieło za wykonanie tłumaczeń 

niezbędnych na konferencję „Zielone ponad granicami”, w kwocie 2200 zł.   

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
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Uchwała w sprawie zmian w zmian w budżecie  

miasta na 2012 rok stanowi załącznik nr 13  do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na  2012 

rok.  

 

c) udzielenia pomocy Finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak” 

 

Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji 

stałych, podczas których nie zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego 

projektu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wyjaśnił, że chcemy przekazać  

w użytkowanie „Ekomarinę” Związkowi Gmin „Jeziorak”. Dodał, że ekomarina będzie 

również funkcjonowała w Siemianach i w Zalewie.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  
 

 

Uchwała w sprawie udzielenia pomocy Finansowej Związkowi Gmin „Jeziorak” 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia pomocy Finansowej 

Związkowi Gmin „Jeziorak”.  

 

d) przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do realizacji w 2012 r. projektu 

systemowego pn. „Masz Okazję – Pomóż Sobie” w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki 

 

Przedmiotowy projekt uchwały był omawiany podczas wszystkich posiedzeń komisji 

stałych, podczas których nie zgłoszono żadnych poprawek, wniosków do zaprezentowanego 

projektu.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że wkład własny wynosi 

36.554,10 zł., natomiast wartość całkowita projektu wynosi 348.134,00 zł. Nadmienił, że 

liczba uczestników będzie wynosiła 62 osoby, w tym 31 osób w wieku 15-24 lata.  Wśród 

działań wymienił m.in. aktywną integrację, pracę socjalną, działania środowiskowe. 

Poinformowano, iż jest to czwarty cykl projektu, którego koordynatorem będzie Pan Jakub 
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Kaska. Na zakończenie swojej wypowiedzi dodał, że projekt ten będzie realizowany do końca 

grudnia 2012 roku.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Iława do realizacji w 2012 r. projektu 

systemowego pn. „Masz Okazję – Pomóż Sobie” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej 

Iława do realizacji w 2012 r. projektu systemowego pn. „Masz Okazję – Pomóż Sobie” 

 w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.  

 

e) użyczenia nieruchomości przy ul. Dąbrowskiego  
 

Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych w miesiącu 

czerwcu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego 

projektu. 

Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska dodała, że w stosunku 

do zaprezentowanego projektu uchwały nastąpiła zmiana dotycząca zamiany nazewnictwa  

z zapisu „ekomarina” na pełną nazwę tego obiektu w brzmieniu „ekologiczna mini przystań 

żeglarska”. Pod głosowanie Radzie Miejskiej poddano uchwałę z uwzględnieniem powyższej 

zmiany.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie użyczenia nieruchomości przy ul. Dąbrowskiego   

stanowi załącznik nr 16 do protokołu 

 

Rada Miejska przy 1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie użyczenia 

nieruchomości przy ul. Dąbrowskiego. 

 

 



 - 19 -

f) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Wyczółkowskiego 
 

Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych w miesiącu 

czerwcu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego 

projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wyjaśnił, iż podjęcie uchwały 

związane jest ze zbyciem działki o powierzchni 1,55 ha, przeznaczonej na polepszenie 

warunków zagospodarowania. Dodał, że zbycie przedmiotowej działki odbędzie się w drodze 

bezprzetargowej.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy  

ul. Wyczółkowskiego stanowi załącznik nr 17 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa własności 

nieruchomości położonej przy ul. Wyczółkowskiego.  

 

g) zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Kolejowej 

 

Projekt uchwały był omawiany podczas posiedzeń komisji stałych w miesiącu 

czerwcu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych poprawek do przedstawionego 

projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik poinformował, że podjęcie 

uchwały związane jest ze zbyciem działki o powierzchni ok. 13 arów, z przeznaczaniem pod 

usługi produkcyjne.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Kolejowej  

stanowi załącznik nr 18  do protokołu 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa własności 

nieruchomości położonej przy ul. Kolejowej.  
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h) zbycia prawa własności nieruchomości położnych przy ul. Szeptyckiego 
 

Przedmiotowy projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 

komisji stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych 

poprawek do przedstawionego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik poinformował, iż przedmiotowy 

projekt uchwały związany jest z przeznaczeniem działek pod budownictwo mieszkalno – 

usługowe, wielorodzinne.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji. 

 

Uchwała w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położnych przy ul. Szeptyckiego 

stanowi załącznik nr 19  do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa własności 

nieruchomości położnych przy ul. Szeptyckiego.  

 

i) zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Kościuszki 

 

Przedmiotowy projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 

komisji stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych 

poprawek do przedstawionego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, iż uchwała dotyczy zbycia 

trzech działek o łącznej powierzchni ok. 46 arów, które zostaną przeznaczone na usługi 

turystyczne.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położonych przy ul. Kościuszki  

stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa własności 

nieruchomości położonych przy ul. Kościuszki.  
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j) zbycia prawa własności nieruchomości położnych przy ul. Narutowicza 

 

Przedmiotowy projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 

komisji stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych 

poprawek do przedstawionego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik dodał, że uchwała dotyczy trzech 

działek o łącznej powierzchni ok. 8 arów, które zostaną przeznaczone na tereny zielone, 

celem polepszenia zagospodarowania sąsiednich działek budowlanych. 

  

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położnych przy ul. Narutowicza 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa własności 

nieruchomości położnych przy ul. Narutowicza.  

 

k) zbycia prawa własności nieruchomości położnych przy ul. Zielonej 

 

Przedmiotowy projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas posiedzeń 

komisji stałych w bieżącym miesiącu. Komisje nie wniosły o wprowadzenie żadnych 

poprawek do przedstawionego projektu. 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik wyjaśnił, że chodzi o działkę  

o powierzchni prawie 16 arów z przeznaczeniem pod drogę publiczną. Dodał, że przy 

kościele ma powstać parking.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie zbycia prawa własności nieruchomości położnych przy  

ul. Zielonej  stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa własności 

nieruchomości położnych przy ul. Zielonej  
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l) rodzaju i wysokości opłat z tytułu korzystania z cmentarzy komunalnych  

w Iławie 

 

Przedmiotowy projekt uchwały został wprowadzony do porządku posiedzenia.  

W przedmiotowej sprawie głos zabrała Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola 

Zdrojewska, która wyjaśniła, że 25 kwietnia podjęta została uchwała w sprawie ustalenia 

zasad korzystania z Cmentarzy Komunalnych w Iławie. Poinformowała, że Wojewoda 

rozstrzygnięciem nadzorczym stwierdził nieważność w § 1 ust. 2 i 3. Dodała, że ust. 2 i 3 

mówi o załącznikach do przedmiotowej uchwały. Powiedziała, że zgodnie z rozstrzygnięciem 

nadzorczym niniejsze załączniki nie mogą stanowić prawa miejscowego, w związku z czym 

musimy podjąć kolejną uchwałę, w której należy uregulować opłaty na cmentarzu.  

Nadmieniła, że uchwała ta będzie obowiązywała od dnia podjęcia, a nie jak prawo miejscowe 

po 30 dniach od dnia opublikowania. Wyjaśniła, że niniejsza uchwała jest dokładnym 

przepisaniem cennika zamieszczonego w poprzedniej uchwale.  

 

Szczegółowe wyjaśnienie uchwały zawiera uzasadnienie stanowiące załącznik do 

projektu niniejszej uchwały. 

 

W  sprawie powyższego projektu uchwały nie podjęto dyskusji.  

 

Uchwała w sprawie rodzaju i wysokości opłat z tytułu korzystania z cmentarzy 

komunalnych w Iławie stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

Rada Miejska „jednogłośnie” podjęła uchwałę w sprawie zbycia prawa własności 

nieruchomości położnych przy ul. Zielonej  

 

Ad. 9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Roman Groszkowski poinformował, że radni 

otrzymali pisemne sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta Iławy za 

okres 18.04. 2012 – 24.05.2012.  

 

Sprawozdanie z międzysesyjnej działalności Burmistrza Miasta Iławy 

 i Urzędu Miasta za okres 18.04.2012 – 24.05.2012 stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

 Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik przedstawił sprawozdanie  

z działalności w ostatnim tygodniu. Przekazano następujące informacje: 
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1. Przez dwa dni – 23 i 24 maja – Iława była miejscem dyskusji o zrównoważonej 

energii. W IV międzynarodowej konferencji „Zielone ponad granicami” udział wzięło 

łącznie ponad 100 osób a wśród nich przedstawiciele Torunia, Brodnicy, Ostródy, 

Elbląga, Iławy oraz miast partnerskich: Tholen (Holandia), Gargżdai (Litwa), Herborn 

(Niemcy), Łuck i Iwano-Frankowsk (Ukraina). Konferencja, która odbywała się pod 

nazwą „Zrównoważona energia dla wszystkich ludzi”, była czwartym spotkaniem 

dotyczącym ochrony środowiska, które w ciągu ostatnich kilku lat odbywają się na 

terenie Zielonych Płuc Polski. Organizatorami konferencji byli Urząd Miasta Iławy, 

Fundacja „Zielone Płuca Polski” oraz Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Olsztynie. Celem Konferencji była wymiana poglądów  

i doświadczeń w obszarze gospodarowania energią. Program tegorocznej konferencji 

objął trzy sesje referatowe i jedną terenową. Uczestnicy wysłuchać mogli między 

innymi wystąpień dotyczących zarządzania energią w miastach, wykorzystywania 

biogazu czy energii wiatrowej. Odwiedzili też nowoczesną oczyszczalnię ścieków  

w Dziarnach pod Iławą i zapoznali się z nowymi miejskimi inwestycjami: ekologiczną 

przystanią żeglarską oraz ścieżkami pieszymi i rowerowymi. Na organizację 

konferencji pozyskaliśmy środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej w Olsztynie. 

2. 26 maja już po raz siódmy nad Jeziorakiem obchodzony był Dzień Królowej Holandii. 

Iławskie święto, mające charakter rodzinnego pikniku, przyciąga każdego roku prawie 

pół tysiąca uczestników. Obchody Dnia Królowej Holandii tradycyjnie już rozpoczął 

Pomarańczowy Rajd Rowerowy – w tym roku, podobnie jak w poprzednich, jego trasa 

wiodła ulicami Iławy. Nowością tegorocznej edycji Dnia Królowej Holandii był 

„Pomarańczowy Marsz Seniora”, którego celem była popularyzacja aktywnego trybu 

życia wśród osób powyżej pięćdziesiątego roku życia i promocja zawodów 

seniorskich „Warmia Mazury Senior Games 2012”, które odbywać się będą w Iławie, 

Olsztynie, Ornecie i Lidzbarku Warmińskim od 10 do 16 września. Tradycyjnie każdy 

uczestnik wiodącego ulicami Iławy rajdu otrzymał pamiątkową pomarańczową 

koszulkę, a marszu komplet kijków do nordic walkingu. Na organizację imprezy 

pozyskaliśmy środki z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Warmińsko-

Mazurskiego. Na zakończenie swojej wypowiedzi podziękował m.in. Wydziałowi 

Promocji i Współpracy z Zagranicą – Panu Michałowi Młotkowi i Pani Paulinie 

Draszanowskiej, Stowarzyszeniu Iława – Tholen, Iławskiemu Centrum Sportu, 

Turystyki i Rekreacji.   

W sprawie zaprezentowanego sprawozdania głos zabrali: 
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Radny Eugeniusz Dembek zwrócił uwagę, że mało osób obecnych było na 

konferencji. Zapytał się jakie konkretne nauki na przyszłość płyną ze spotkania dla 

przedsiębiorców „Inwestuj w Iławie”, w którym uczestniczył Burmistrz Miasta Iławy? 

Zapytał również jakie zaszły ustalenia podczas rozmowy z Prezesem Warmińsko – 

Mazurskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej? Czy wypracowano jakieś wnioski, które mają na 

celu podniesienie naszego rynku pracy? 

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik odniósł się do powyższej 

wypowiedzi i powiedział, że w konferencji uczestniczyło ok. 100 osób, także młodzież.  

Dodał, że Ci co nie byli, powinni żałować, ponieważ była okazja, żeby zapoznać się jak to 

funkcjonuje w Holandii, Niemczech.  Podkreślił, że na szczególną uwagę zasługiwał referat 

Sekretarza Miasta Tholen.  Przypomniał, że ostatnia konferencja miała miejsce w Toruniu.   

Następnie wypowiedział się odnośnie uczestnictwa w spotkaniu „Inwestuj w Iławie”. 

Powiedział, że Pan Michał Młotek jest również mocno zaangażowany w to, by powstał u nas 

zakład pracy z prawdziwego zdarzenia. Dodał, że to spotkanie miało miejsce  

z przedstawicielami PAIIZ-u - Polskiej Agencji Informacji Inwestycji Zagranicznych, było to 

kolejne spotkanie zorganizowane w Iławie. Zwrócił uwagę, że dotychczasowe inwestycje 

trafiały zwykle na południe Polski. Powiedział, że jest dumny z tego, że u nas jest najniższy 

poziom bezrobocia po Olsztynie, co jest również zasługą przedsiębiorców. Dodał, że tego 

typu spotkania umożliwiają zapoznawanie się z pewnymi ludźmi, których nie znaliśmy do tej 

pory i powiedział, że liczy na to, że to przyniesie w najbliższym czasie jakieś efekty. 

Powiedział, że w rozmowie z Prezesem Karólewskim prosił o kierowanie inwestycji na nasz 

teren oraz powiedział, że zależy nam by na terenie Iławy powstawały też inne zakłady pracy. 

Nadmienił również, że Specjalna Strefa Ekonomiczna wykupiła nasz teren i zaproponowała 

go przedsiębiorcy jakim jest Pan Wasiak, który dotąd się nie pojawił.  

 

Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, iż 

od momentu odbycia ostatniej Sesji Rady Miejskiej, wpłynęły dwie pisemne interpelacje 

radnych: Radnej Anny Zakrzewskiej oraz Radnego Zdzisława Wielgosa. Nadmienił, że na 

powyższe interpelacje zostały udzielone pisemne odpowiedzi.  

Podczas realizacji niniejszego punktu obrad głos zabrała Radna Anna Zakrzewska  

i poprosiła o ustosunkowanie się do następujących spraw: 

1. Zapytała, dlaczego w BIP-e Urzędu Miasta Iławy uchwała ma status 

obowiązujący pomimo Rozstrzygnięcia Nadzorczego Wojewody z dnia 17 maja 

2012?  
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2. Uchwała nr XXII/228/12 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego całego obszaru miasta Iławy została uchwalona 11 maja 

bieżącego roku. Dlaczego już od 18 maja jest w BIP-ie Urzędu Miasta  jako 

obowiązująca skoro nie jest jeszcze prawomocna? Nadmieniła, że w uchwale 

jest zapis, że uchwała wchodzi w życie po upływie 30 dni od jej ogłoszenia  

w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko - Mazurskiego.  

3. Powiedziała, że na XIX Sesji 29 lutego złożyła interpelację w sprawie legalności 

ustawionych znaków drogowych  na ul. Mierosławskiego. Zawiadomiła, że  

26 marca w piśmie Pani Burmistrz Zdrojewska napisała, że „po uzyskaniu 

informacji  

w przedmiotowych sprawach zostanie Pani powiadomiona osobnym pismem”. 

Zapytała, kiedy może liczyć na odpowiedź.   

4. W odpowiedzi na interpelację w sprawie stypendiów Pan Burmistrz napisał, że 

„nie było żadnego innego zarządzenia”. Poprosiła o sprecyzowanie, o jakim 

Zarządzeniu Burmistrza mówił na Radzie Sportu Pan Przewodniczący Rady, 

które przeznaczało 140 tys. zł dla zawodników „Jezioraka”, a 50 tys. zł na 

resztę. Powiedziała, że gdyby nie było takiego zarządzenia, to komisja sportu 

mogłaby rozdysponować te pieniądze np. wśród zawodniczek Zrywu – Volley’a, 

wioślarzy, czy żeglarzy.  

5. Zapytała, jakie były wpływy z tytułu opłaty planistycznej, z terenu po IZNS. 

Czy będzie to 5 mln zł za zmianę przeznaczenia – jak donosiły artykuły prasowe 

z 9 lutego po poprzednim uchwaleniu planu?  

6. Zapytała również, czy obecny projekt portu śródlądowego przewiduje budowę 

portu jachtowego, czy jest to port pasażersko – transportowy realizowany  

z projektu unijnego z puli transport? Czy można zapoznać radnych z koncepcją 

budowy portu, którą Starostwo musi złożyć do połowy czerwca?  

7. Zwróciła się z pytaniem, czy jest jakaś nowa koncepcja budowy apartamentów 

przy hotelu Tiffi?  Czy prawdą jest, że tam powstaną bloki czteropiętrowe, a na 

parterze będą garaże?  

 

Następnie głos zabrał Radny Eugeniusz Dembek, który powiedział, że podczas 

częstej jazdy na rowerze, „gałęzie drzew smagają po twarzy”, w związku z czym 

poprosił, żeby służby odpowiedzialne za utrzymanie zieleni w naszym mieście zajęły się 

tym tematem, dokonano regulacji drzew przede wszystkim na ul. Ogrodowej.  

 

 



 - 26 -

Ad.11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski udzielił 

odpowiedzi na interpelację nr 4 zgłoszoną przez Radną Annę Zakrzewską. Powiedział, że nie 

wie skąd powzięła informację na temat „takiego a nie innego przebiegu posiedzenia Rady 

Sportu”. Zwrócił uwagę, że nie są to informacje prawdziwe. Wyjaśnił, że w tym posiedzeniu 

uczestniczył razem z Panem Przewodniczącym Eugeniuszem Chomikiem w charakterze 

gości. Poinformował, że nikt nikomu nie mówił, że istnieje jakieś Zarządzenie Burmistrza, na 

podstawie którego jest podzielona kwota dotycząca stypendiów. Dodał, że nikt się nie 

powoływał na nieistniejący akt prawny. Zawiadomił, że decyzja dotycząca podziału 

stypendiów była efektem narady komisji sportu. Nadmienił, że z posiedzenia komisji istnieje 

protokół.  

 Radny Eugeniusz Chomik również wypowiedział się odnośnie czwartej 

interpelacji Radnej Anny Zakrzewskiej i powiedział, że komisja, która w ubiegłym roku 

przyznawała stypendia i nagrody dysponowała bardzo małą kwotą, natomiast w tym roku 

było znacznie więcej środków.  

  Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski w uzupełnieniu 

swojej powyższej wypowiedzi dodał, że klub „Jeziorak” nie wykorzystał środków ze względu 

na źle sformułowane wnioski. Dodał również, że pula przeznaczona na inne dyscypliny była 

większa niż w zeszłym roku.  

 Następnie głos zabrał Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik  

i powiedział, że w sprawie stypendiów dwa lub trzy razy była udzielona pisemna odpowiedź.  

Podkreślił, że nie było żadnego zarządzenia.  

 Na kolejne interpelacje odpowiedzi udzieliła Zastępca Burmistrza Miasta Iławy 

– Mariola Zdrojewska.  

 Na wstępie odniosła się do uchwały „o cmentarzach” i wyjaśniła, że jest ona 

obowiązująca pomimo rozstrzygnięcia nadzorczego. Dodała, że jest uwzględnione 

rozstrzygnięcie nadzorcze, które mówi o tym, że nie obowiązuje § 1 pkt 2 i 3, pozostała część 

uchwały jest obowiązująca – czyli ta uchwała obowiązuje. Nadmieniła, że rozstrzygnięcie 

nadzorcze jest wprowadzone do BIP-u, które uchyla tylko w § 1 pkt 2 i 3, pozostała część 

uchwały obowiązuje.   

 W sprawie uchwały dotyczącej planu zagospodarowania przestrzennego, 

powiedziała, że jest to uchwała, która została podjęta przez Radę i pomimo tego, że ona nie 

jest obowiązująca, jest na naszej stronie i w treści uchwały jest napisane od kiedy ona 
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obowiązuje. Dodała, że uchwała została podjęta przez Radę, dlatego jest umieszczona na 

stronie.   

 W związku z wątpliwościami dotyczącymi obowiązywania powyższej uchwały, 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie – Roman Groszkowski poprosił o zabranie głosu 

obecnego podczas posiedzenia radcy prawnego.  

 Radca Prawny – Dariusz Obara powiedział, że uchwała jest obowiązująca, 

została podjęta, ale wchodzi w życie w terminie 30 dni. Dodał, że umieszczenie jej na BIP-ie 

jest obowiązkiem i nie można tego interpretować tego w inny sposób.  

 Radna Anna Zakrzewska zapytała, czy na dzień dzisiejszy uchwała ta jest 

obowiązująca?  

 Radca Prawny – Dariusz Obara odpowiedział, że uchwała jest obowiązująca, ale 

wchodzi w życie w terminie 30 dni od daty ogłoszenia.   

 Odnośnie legalności usytuowania znaków drogowych na ul. Mierosławskiego 

(interpelacja nr 3), przekazano informację, iż zostanie sprawdzone, czy odpowiedź została 

udzielona, jeżeli jej nie udzielono to w najbliższych dniach zostanie przekazana.  

 Następnie Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska udzieliła 

odpowiedzi w sprawie opłaty planistycznej (interpelacja nr 5). Wyjaśniła, że opłata 

planistyczna obowiązuje po wejściu w życie planu, w momencie kiedy nastąpiła zmiana 

przeznaczenia terenu i kiedy właściciel terenu sprzeda teren, co nie miało miejsca. Dodała, że 

opłatę planistyczną od uchwalenia planu można pobrać w okresie 5 lat od uchwalenia. 

Wyjaśniła, że jeżeli w okresie 5 lat IZNS nie sprzeda tego terenu to nie otrzymamy opłaty, 

jeżeli sprzeda po upływie 5 lat, również nie otrzymamy opłaty.  

 W sprawie interpelacji nr 6, zgłoszonej również przez Radną Annę Zakrzewską, 

dotyczącą portu śródlądowego, udzielono informacji, iż na dzień dzisiejszy nie posiadamy 

koncepcji portu. Przekazano informację, iż takiej koncepcji nie ma, jedynie Starostwo 

opracowuje program funkcjonalno – użytkowy, odmienny od tego, który myśmy mieli. 

Zastępca Burmistrza Miasta Iławy – Mariola Zdrojewska dodała, że głównym 

argumentem na to, że dostaniemy pieniądze na to zadanie jest wykazanie się, że ten port  

będzie spełniał warunki portu zarówno pasażerskiego jak i towarowego, a ten „towarowy” 

należy czytać tak, że jest to dostawa towarów na wyspę dla ośrodków, które powstaną. 

Nadmieniła, że jest to warunek. Dodała, że nie powstanie żaden port towarowy w szerokim 

słowa znaczeniu, ponieważ nie może powstać. Wyjaśniono, że jest tylko tak nazwany, żeby 

można było dostarczać towary na wyspę. Przekazała również informację, że jak staraliśmy się 

otrzymać na ten cel pieniądze, to głównym warunkiem była dostawa towarów, transport ludzi 

na wyspę, ponieważ nie ma innej drogi, połączenia na wyspę.  
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 Następnie udzielono informacji w sprawie apartamentów przy hotelu Tiffi 

(interpelacja nr 7). Przekazano informację, że zapoznawano Radnych z koncepcją, która była 

zatwierdzona i w związku z uwagami na zbyt dużą ilość apartamentów, zmniejszono ich ilość. 

Żadnej innej koncepcji nie ma, która mówiłaby np. o zmianie wysokości.  

 Radna Anna Zakrzewska zwróciła się z prośbą o udzielenie pisemnej odpowiedzi 

na interpelację nr 7.  

 Na zakończenie realizacji niniejszego punktu obrad, Zastępca Burmistrza Miasta 

Iławy – Mariola Zdrojewska udzieliła odpowiedzi na interpelację Radnego Eugeniusza 

Dembka. Wyjaśniła, że Wydział Bieżącego Utrzymania na bieżąco robi kontrole i jeżeli jest 

taka potrzeba dokonuje pielęgnacji, regulacji drzew.  

 

Ad. 12. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, że 

nikt z mieszkańców miasta Iławy nie zgłosił się Do Biura Rady Miejskiej w terminie,  

o którym mowa w Statucie Miasta Iławy i nie wyraził chęci uczestnictwa w dzisiejszej Sesji.  

Podczas realizacji niniejszego punktu obrad głos zabrał również Radny Roman 

Przybyła, który powiedział, że 11 maja mieszkańcy ul. Brodnickiej złożyli do Pana 

Burmistrza wniosek.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski zwrócił uwagę, iż 

niniejszy wniosek powinien trafić do Biura Rady, na posiedzenie Rady.  

Radny Roman Przybyła odpowiedział, że ma pieczątkę wpływu do Biura Rady.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski powiedział, że 

Radny mógł poinstruować osoby, które zwróciły się do Radnego, że jeżeli chcą aby wniosek 

był rozpatrywany na posiedzeniu Rady, to należało wniosek ten skierować do 

Przewodniczącego Rady, a nie do Burmistrza. Dodał, że jest to traktowane jako wniosek, na 

który udziela odpowiedzi w regulaminowym czasie.  

Radny Roman Przybyła dodał, że mieszkańcy występowali w sprawie chodnika.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski zacytował 

fragment statutu, który dotyczy wniosków mieszkańców Iławy: „Mieszkańcy zgłaszają do 

Przewodniczącego Rady chęć wystąpienia na Sesji najpóźniej na 7 dni przed Sesją 

przedstawiając treść wniosku”. Dodał, że jeśli autorem wniosku jest radny, to mogła być to 

interpelacja, zapytanie, a jeżeli nie ma tu elementu pytania, to mogło być to oświadczenie.  

Nadmienił, że w tym wypadku wniosek złożony do Pana Burmistrza został potraktowany tak 

jak wnioski składane do Pana Burmistrza i w takim trybie zostanie udzielona odpowiedź. 
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Zapytał, skąd ktoś miał wiedzieć, że akurat ci Państwo chcą, żeby ten wniosek był 

zaprezentowany, bądź ktoś go chce zaprezentować na Sesji Rady Miejskiej?  

Radny Roman Przybyła odniósł się do powyższej wypowiedzi i powiedział, że  

o wnioskach mieszkańców powinniśmy wiedzieć, bo jesteśmy przedstawicielami naszych 

mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski powiedział, że 

takich wniosków wpływa dużo do Burmistrza i jeżeli wniosek jest kierowany do wiadomości 

Rady, to taki wniosek jest  przedstawiany na posiedzeniu Rady.  

Radny Roman Przybyła powiedział, że skoro wniosek został złożony w Radzie 

Miasta („bo mam pieczątkę i podpis”), to dlaczego Rada Miasta go przyjęła, trzeba było 

odesłać go do sekretariatu.  

Radny Jerzy Ewertowski zwrócił uwagę, że petent zawsze może uzyskać pouczenie  

i zostać odesłany do sekretariatu. Ponadto powiedział, że aktualny statut ogranicza kontakt  

wyborców z radnymi i zaproponował zastanowić się nad tym problemem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski odniósł się do 

powyższej wypowiedzi radnego i powiedział, że poprzedni statut nie uwzględniał w ogóle 

takich rozwiązań. Przypomniał, że do tej pory nie było uregulowań, które pozwalałby 

mieszkańcom składać wnioski w trakcie sesji. Nadmienił, że były wnioski składane za 

pośrednictwem radnych.  

Burmistrz Miasta Iławy – Włodzimierz Ptasznik  zabrał głos w przedmiotowej 

sprawie i wyjaśnił procedurę załatwiania wniosków kierowanych do Burmistrza Miasta. 

Poinformował, że są one gromadzone i jesienią, kiedy jest ustalany nowy budżet, uwzględnia 

się właściwe wnioski. Nadmienił, że rozpatrywanie wniosków na sesji odbywa się wtedy, gdy 

wniosek kierowany jest do Pana Przewodniczącego, który następnie kieruje wniosek do 

Burmistrza i sprawa jest wyjaśniana.  Następnie podziękował za udzielenie absolutorium.  

 

Ad. 13. Komunikaty i oświadczenia 

  

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Iławie - Roman Groszkowski poinformował, że 

kolejna Sesja Rady Miejskiej zaplanowana jest na dzień 27 czerwca bieżącego roku  

o godzinie 13
00

.   
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Ad. 14. Zamknięcie obrad XXIII Sesji  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Roman Groszkowski  wobec zrealizowania porządku 

obrad o godzinie 15
50

 zamknął sesję. 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

 

                Protokołowała:                                              Przewodniczący Rady Miejskiej: 

 

 

         ……………………………………    ………………………………………………… 


